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Utdragsbestyrkande 

 

Vid Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 23 maj 2011, klockan 18.00 – 23.00      

i Filmstaden Sickla närvarade och tjänstgjorde ledamöter och ersättare enligt nedan.  

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Susann Markow -  

Eva Öhbom Ekdahl X From §130 Pernilla Hsu T From § 136 

Mats Gerdau X  Mikael Östlund -  

Cathrin Bergenstråhle X  Lennart Bergh T  

Linda Norberg X  Margareta Hjelmstad T From § 136 

Ingegerd Thorngren X  Björn Sandström T  

Tobias Nässén X From § 136 Petter Larsson T From § 136 

Ylva Sandström X From § 136 Micael Tyberg T From § 136 

Christian Glaumann -  Danuta Knapp -  

Mikael Sandström X From § 136 Anders Bruhn N  

Lotta Riedel X From §130 Christer Lydig N  

Annika Jung Backman X  From § 136 Henrik Barck N From § 136 

Magnus Bergman X  From § 136 Helene Skantze N  

Eva Närvä Eickenrodt X  From § 136 Magnus Plathin-Sturaeus -  

Lars Berglund X From § 130 Johan Hiller N  From § 136 

Peter Zethreus X  From § 136    

Joanna Ljunggren X  From § 136    

Magnus Wakander X     

Astrid Grufman -     

Nicole Bistoletti -     

Vilma Mori Aguilar X Tom § 135    

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X  From § 136    

Börje Wessman X      

Ann Hafström X      

Eric Lindahl X      

Åsa Löfvendahl -     

Anna Trygg X  From § 136    

Rickard Wendt -     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm -  

Gunilla Grudevall-Steen X Tom § 130 Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström   - From § 131 Mohammad Noori T Tom § 141 

Lennart Nilsson X  Gertrud Lindgren T From § 142 

Anne Skoogh X     

Mats Granath X Tom § 150    

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X  Mia Wallgren -  

Hans Peters X  Ingmar Sahlgren N   

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X  Anders Tiger N  From § 136 

Karin Teljstedt X  Anna-Lena S 

Helgesson 

-  

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Tuija Meisaari-Polsa T Tom § 135 

Josef Tekle X  Ola Karlsson N   

Anders Selin X  Susanne Ekblom N  

Zakia Mirza X  Aqil Kahn -  

Mattias Qvarsell X  Frida Nordström N  

Ingela Birgersson X  Shiva Bahrami N  

Kaj Nyman X      

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson X  From § 136    

Hedda Nyman X      

Hans-Åke Donnersvärd X     

Miljöpartiet de gröna (MP)    Malin Persson  

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T From § 136 

Brita Ström X  Magnus Söderström T Tom § 135 

Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson N  Tom § 130 

Gudrun Hubendick - From § 131    

Per Chrisander X      

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Kerstin Barve -  

Mansour Rahimi -  Johan Kjellman T   

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson -  Hediye Güzel T   

Agneta Johansson -  Lars Örback T   
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Utses att justera 

Eric Lindahl och Hediye Güzel 

   

Justeringens 

plats och tid 

 Stadsledningskontoret den 26 maj 2011 klockan 15.30 

   

Paragrafer  § 28-170 

   

   

Underskrifter   

   

 Sekreterare  

  …………………………………………………………… 

  Helena Meier 

   

   

 Ordförande  

  …………………………………………………………… 

  Mats Gerdau 

   

   

 Justerande  

  …………………………………………  …………………………………………… 

  Eric Lindahl Hediye Güzel 

   

   

 

 

 

 

 

BEVIS om ANSLAGSDAG 

 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Sammanträdesdatum 23 maj 2011 

Anslaget sätts upp 27 maj 2011 

Anslaget tas ned 20 juni 2011 

Överklagandetid  27 maj 2011 – 17 juni 2011 

Förvaringsplats för protokollet Stadsledningskontoret 

Underskrift  

………………………………………………… 

 Görel Petersson  
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§ 128  
 

Protokolljusterare 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Eric Lindahl och Hediye Güzel att jämte 

ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 26 maj 2011 klockan 15.30 på 

stadsledningskontoret. 

 

- - - - -  
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§ 129 Dnr KFKS 2011/83-429 
 

Bullerskydd längs Värmdöleden och Saltsjöbanan 
Interpellation den 31 januari 2011 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 10/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 10/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 89 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 7 mars 2011 § 66 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 9  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 130 Dnr KFKS 2011/85-712 
 

Förbättrat kösystem till förskolorna 
Interpellation den 31 januari 2011 av Mikael Carlsson (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 12/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 12/b 

 
Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 90 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 7 mars 2011 § 67 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2011/86-409 
 

Regeringsmål för klimat- och energipåverkan 
Interpellation den 31 januari 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 13/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 13/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 91 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 7 mars 2011 § 68 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2011/84-826 
 

Elvamannaplan på Sicklavallen 
Interpellation den 31 januari 2011 av Kaj Nyman och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 11/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 11/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 92 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 7 mars 2011 § 69 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2011/131-379 
 

Deltagande i manifestationen Earth Hour 2011 
Interpellation den 7 mars 2011 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 25/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 25/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 93 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2011/182-219 
 

Delegationsbeslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
Interpellation den 28 mars 2011 av Kaj Nyman och Ingela Birgersson (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 49/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 49/b 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 14  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 135 Dnr KFKS 2011/183-109 
 

Den europeiska deklarationen om jämställdhet 
Interpellation den 28 mars 2011 av Zakia Mirza (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 50/a 

Svar ................................................................................................................ Bilaga 50/b 

 

- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2011/530-113 
 

Val av 1 nämndeman (C) efter Leif Holmberg som 

entledigats 
 

Beslut 

Som ny nämndeman väljs Kerstin Malmström, Rådjursstigen 13 132 48 Saltsjö-Boo. 

 

- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare (S) i Valnämnden 

från Anders Selin som avsagt sig detta uppdrag samt val 

av ny ersättare för tiden intill utgången av december 

2014 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Anders Selins begäran av entledigande. 

 

Som ny ledamot väljs Brita Nyman, Långrevsgatan 54 133 43 Saltsjöbaden. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2010/536-251 
 

Exploateringsavtal för del av Tollare, fastigheten 1:16 

m.fl., delplan 3, Tollarehöjden i Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtalet för del av Tollare 1:16 m.fl., 

delplan 3, Tollarehöjden i Boo med NCC Construction Sverige AB och NCC AB. 

 

Kommunfullmäktige godkänner ansökan om fastighetsreglering för del av fastigheten 

Tollare 1:16 m.fl. 

 

Ärendet 

Nacka kommun och NCC Construction Sverige AB tecknade 2007 ett ram- och detalj-

planeavtal avseende Tollareområdet. Detaljplaneringen har uppdelats i flera 

detaljplaner, där den fjärde planen, Tollare 3, nu är aktuell för antagande. Föreliggande 

exploateringsavtal är ett trepartsavtal där NCC Construction Sverige AB är exploatör 

och svarar för exploateringen och samtliga åtaganden som har med allmänna 

anläggningar att göra och där NCC AB är part i egenskap av ägare till den mark som 

överlåts till kommunen. Planeringen är att bygga 230 lägenheter i flerbostadshus, 

äldrevårdsboende och småhus. 45 lägenheter förutom de 80 äldrevårdlägenheterna, 

planeras att de ska upplåtas som hyresrätt. Naturområdet öster om planerad bebyggelse 

ska bevaras som naturmark. Exploatören utför och bekostar alla allmänna anläggningar 

samt överlåter all allmän mark till kommunen utan ersättning. Kommunen bidrar till 

utbyggnaden av vatten och avlopp med ett belopp motsvarande 80 procent av va-

anläggningsavgiften samt till utbyggnaden av sjöledning i Skurusundet med 10 procent 

av faktisk kostnad. Ett bidrag till kommunens kostnader för ny ramp till Skurubron utgår 

med 6 miljoner kronor. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 65 .................................................... Bilaga 33/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 februari 2011 ....................... Bilaga 33/b 

Exploateringsavtal ......................................................................................... Bilaga 33/c 

Bilagor ........................................................................................................... Bilaga 33/d 

Voteringslista 1 .............................................................................................. Bilaga 33/e 

Voteringslista 2 .............................................................................................. Bilaga 33/f 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 89 ........................................................ Bilaga 33/g 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 april 2010 ............................ Bilaga 33/h 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 89 

1. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget exploateringsavtal för del av Tollare 

1:16 m.fl., delplan 3, Tollarehöjden i Boo med NCC Construction Sverige AB 

och NCC AB och föreslår kommunfullmäktige att godkänna avtalet. 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 18  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2. Kommunstyrelsen beslutade ansöka om föreslagen fastighetsreglering för del av 

fastigheten Tollare 1:16 m.fl. och föreslår kommunfullmäktige att godkänna 

ansökan. 

3. Kommunstyrelsen godkände att moderbolagsborgen på 43 miljoner kronor 

lämnas för de åtaganden NCC Construction Sverige AB har i 

exploateringsavtalet. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2010 § 108 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen beslutade 

kommunfullmäktige återremittera ärendet enligt följande. 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att förhandla med NCC så att andelen 

hyresrätter ökas till 30 procent. 

2. Ta fram ett uttalande om att bostäderna ska vara inflyttningsklara först när en ny 

Skurubro. 

3. Nogsamt utreda om det trots detaljplanens stora miljöpåverkan inte krävs en 

riktig miljökonsekvensbeskrivning 

4. Se över om det går att bygga på en mindre markyta och på så sätt rädda en del av 

naturmarken från exploatering. 

5. Undersöka om det inte går att få exploatören att följa det statliga 

Miljöstyrningsrådets minimikrav på energiförbrukning vid nybyggnation. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 65 

Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget exploateringsavtal för del av Tollare 1:16 

m.fl., delplan 3, Tollarehöjden i Boo med NCC Construction Sverige AB och NCC AB 

och föreslog kommunfullmäktige godkänna avtalet. 

Kommunstyrelsen beslutade ansöka om föreslagen fastighetsreglering för del av 

fastigheten Tollare 1:16 m fl. och föreslår kommunfullmäktige att godkänna ansökan. 

Kommunstyrelsen godkände att en moderbolagsborgen på 43 miljoner kronor lämnas 

för de åtaganden NCC Constructions Sverige AB har i exploateringsavtalet. 

Kommunstyrelsen beslutade pröva möjligheten för ett trygghetsboende inom 

Tollareområdet. 

 

Yrkanden 

Under diskussion i ärendet yrkade Cathrin Bergenstråhle, med instämmande av Stefan 

Saläng och Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade att ärendet skulle återremitteras enligt följande. 

1. Nogsamt utreda om det trots detaljplanens stora miljöpåverkan inte krävs en 

riktig miljökonsekvensbeskrivning 

2. Se över om det går att bygga på en mindre markyta och på så sätt rädda en del av 

naturmarken från exploatering. 

3. Undersöka om det inte går att få exploatören att följa det statliga 

Miljöstyrningsrådets minimikrav på energiförbrukning vid nybyggnation.  

 

Ingela Birgersson yrkade att ärendet skulle återremitteras enligt följande. 
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1. Ta fram ett förslag om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att förhandla med NCC 

så att andelen hyresrätter ökas till 30 procent. 

2. Ta fram ett uttalande om att bostäderna ska vara inflyttningsklara först när en ny 

Skurubro finns på plats. 

 

Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Lars Örback yrkade att ärendet skulle återremitteras för att ta bort småhusen och öka 

andelen hyresrätter.  

 

Kerstin Nöre Söderbaum instämde i första hand i Sidney Holms yrkande om återremiss. 

I andra hand instämde hon i Christina Ståldals yrkande om avslag på kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Sidney Holms, Ingela Birgerssons och Lars Örbacks 

respektive yrkande om återremiss. 

 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Christina 

Ståldals yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Cathrin Bergenstråhles 

yrkande och 10 röster för Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hades således 

bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. 14 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 33/i 

 

Reservationer 

Hediye Güzel anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har varit kritiska till samtliga planer inom Tollareområdet. Denna kritik 

går ut på:  

 Utsträckningen av naturreservatet borde ha fastställts innan planerna togs fram 

och baserats på graden av skyddsvärd natur. Skyddsvärdet beror inte enbart på 

förekomsten av värdefulla biotoper och särskilda naturvärden utan också på vär-

det för friluftslivet. Nu har istället reservatets utsträckning fått jämkas utifrån 

exploatörernas önskemål om byggnation. Skyddsvärd natur kommer därmed att 

bebyggas.  

 Nacka och Stockholmsregionen behöver bostäder och därför är det angeläget att 

i ett så pass stort område utnyttja möjligheterna till en högre exploateringsgrad, 

dock med iakttagande av att bostadsområdet ges en attraktiv utformning  

00_Voteringslista_%20Exploateringsavtal_Tollare.rtf
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 Byggnation av bostadsområden måste ske med iakttagande av hållbarhetsper-

spektiv. Hållbarhet ska avse både miljömässiga och sociala aspekter. Därför är 

det viktigt att miljökonsekvensbeskrivningar tas fram. Här har enbart en miljö-

beskrivning gjorts vilket inte är tillfredsställande. Krav på låg energiåtgång 

måste ställas, här är kraven alldeles för låga – det är t ex angeläget att 

överenskommelse görs att s.k. passivhus byggs inom ramen för nya områden.  

 Nacka och regionen behöver blandade upplåtelseformer för bostäder. Främst är 

det här brist på hyresbostäder, särskilt som ett stort antal sådana ombildats till 

bostadsrätter i Nacka under senare tid. Mot den bakgrunden så måste en 

betydande andel av bostäderna i nya bostadsområden vara just hyresrätter. I alla 

planer hittills i Tollareområdet har andelen varit långt under vad som är rimligt.  

 Både ur ett hållbarhetsperspektiv och ett bostadspolitiskt och ett socialt perspek-

tiv är det fel att fortsätta att bygga en mängd småhus, särskilt i nya områden. 

Därför bör småhus helt utgå ur Tollareplanerna.”  

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet anser inte att någon som helst seriös utredning har gjorts sedan ärendena 

återremitterades i KF 2011-03-28. Vi tycker det är beklämmande och till men för den 

demokratiska processen att minoritetsåterremisser bara ses som en smärre fördröjning 

av ett ärende istället för att se över om någonting i ärendet skulle kunna förändras och 

därmed få en bredare politisk förankring. I ärenden som innebär stora förändringar över 

lång tid är det sorligt att inte söka efter bredare lösningar. I övrigt hänvisar jag till våra 

tidigare reservationer och protokollsanteckningar i ärendet.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet. 

 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för alla i Folkpartiets 

fullmäktigegrupp utom Lennart Nilsson 

 

”Redan i samband med att ram- och detaljplaneavtalet ingicks med NCC år 2007 fram-

förde Folkpartiet uppfattningen att antalet hyresrätter inom hela området borde ökas 

väsentligt med målet att en tredjedel skulle bli hyresrätter. Det åtagande som NNC iklätt 

sig betr Tollarehöjden är rimligt. Folkpartiet står dock fast vid att det sammantagna 

antalet hyresrätter i Tollare-området måste bli fler.  

  

Från Folkpartiets sida hade vi också föredragit att NCCs tidigare besked att bredbands-

försörjningen i det nya bostadsområdet projekteras som ett oberoende områdesnät, borde 

intagits i exploateringsavtalet. Vi utgår också från att kanalisationen till området kom-
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mer att grundas på markavtal med kommunen. Allt detta är viktiga krav för att åstad-

komma en väl fungerande konkurrens på marknaden och valfrihet för slutkunderna. 

  

Frågan om hur skötselansvaret för anläggningen i vattenområdet ska hanteras, regleras 

inte i exploateringsavtalet för Tollarehöjden. Det är enligt vår uppfattning inte rimligt att 

kommunen - lika litet som de blivande bostadsrättsföreningarna - övertar risken för 

kompletterande åtgärder när gällande, tidsbegränsade miljötillstånd löpt ut. Vi anser att 

ansvaret för övertäckningen av de fiberbanker, som innehåller kvicksilver, ska kvarstå 

på exploatören till dess ansvarsfrågan klarats ut.”  

 

Lennart Nilsson lät för egen del anteckna följande. 

 

”Drygt hälften av exploateringsområdet i Tollarehöjden utgörs av naturmark. Ett härligt 

strövområde, som utnyttjas av många människor och som klassats som naturvärde av 

Skogsstyrelsen. Området har förnämliga inslag av bl.a. gamla tallar och torrakor, samt 

utgör en viktig miljö för olika rödlistade skogsfåglar, bl.a. flera hackspettarter.” 

 

- - - - - 
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§ 139  Dnr KFKS 2007/491-214 
 

Detaljplan för del av Tollare, fastigheten 1:16 m.fl., 

delplan 3, Tollarehöjden i Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar den föreslagna detaljplanen. 

 

Ärendet 

Till grund för detaljplaneringen finns ett av kommunstyrelsen i november 2006 godkänt 

program för Tollare före detta pappersbruk med angränsande områden.  

 

Detaljplanen möjliggör en utbyggnad av flerbostadshus och gruppbyggda småhus. 

Sammantaget medger detaljplanen drygt 100 nya lägenheter i flerbostadshus och cirka 

50 lägenheter i äldrevårdsboende samt cirka 80 i småhus. Området kan även komma att 

innehålla gruppbostäder, s.k. LSS-boende. Inom området planeras för två förskolor om 

fyra avdelningar vardera. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 66 .................................................... Bilaga 34/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 26 januari 2011 § 15 ....................... Bilaga 34/b 

Plan enhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2011 ....................................... Bilaga 34 c 

Bilagor ........................................................................................................... Bilaga 34/d 

Voteringslista 1 .............................................................................................. Bilaga 34/e 

Voteringslista 2  ............................................................................................. Bilaga 34/f 

Voteringslista 3 .............................................................................................. Bilaga 34/g 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 90 ........................................................ Bilaga 34/h 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 18 april 2011 ........................................... Bilaga 34/i 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 28 maj 2011 § 90 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 109 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen beslutade 

kommunfullmäktige återremittera ärendet enligt följande. 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att förhandla med NCC så att andelen 

hyresrätter ökas till 30 procent. 

2. Ta fram ett uttalande om att bostäderna ska vara inflyttningsklara först när en ny 

Skurubro. 

3. Nogsamt utreda om det trots detaljplanens stora miljöpåverkan inte krävs en 

riktig miljökonsekvensbeskrivning 

4. Se över om det går att bygga på en mindre markyta och på så sätt rädda en del av 

naturmarken från exploatering. 
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5. Undersöka om det inte går att få exploatören att följa det statliga 

Miljöstyrningsrådets minimikrav på energiförbrukning vid nybyggnation. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 66 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Beslut i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 26 januari 2011 § 15 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 22 februari 2011 § 36 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Under diskussion i ärendet yrkade Cathrin Bergenstråhle, med instämmande av Stefan 

Saläng och Jan-Eric Jansson, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade att ärendet skulle återremitteras enligt följande. 

1. Nogsamt utreda om det trots detaljplanens stora miljöpåverkan inte krävs en 

riktig miljökonsekvensbeskrivning 

2. Se över om det går att bygga på en mindre markyta och på så sätt rädda en del av 

naturmarken från exploatering. 

3. Undersöka om det inte går att få exploatören att följa det statliga 

Miljöstyrningsrådets minimikrav på energiförbrukning vid nybyggnation.  

 

Ingela Birgersson yrkade att ärendet skulle återremitteras enligt följande. 

1. Ta fram ett förslag om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att förhandla med NCC 

så att andelen hyresrätter ökas till 30 procent. 

2. Ta fram ett uttalande om att bostäderna ska vara inflyttningsklara först när en ny 

Skurubro finns på plats. 

 

Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Lars Örback yrkade att ärendet skulle återremitteras för att ta bort småhusen och öka 

andelen hyresrätter.  

 

Kerstin Nöre Söderbaum instämde i första hand i Sidney Holms yrkande om återremiss. 

I andra hand instämde hon i Christina Ståldals yrkande om avslag på kommunstyrelsens 

förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om återremiss och fann att 

det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster 

mot Sidney Holms yrkande och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hades 

således avslagit Sidney Holms yrkande. Tre ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 34/j 

 

Kommunfullmäktige avslog Ingela Birgerssons och Lars Örbacks respektive yrkanden 

om återremiss. 

 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Christina 

Ståldals yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Cathrin Bergenstråhles 

yrkande och 10 röster för Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hades således 

bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. 14 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 34/k 

 

 

Reservationer 

Hediye Güzel anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet har varit kritiska till samtliga planer inom Tollareområdet. Denna kritik 

går ut på:  

 Utsträckningen av naturreservatet borde ha fastställts innan planerna togs fram 

och baserats på graden av skyddsvärd natur. Skyddsvärdet beror inte enbart på 

förekomsten av värdefulla biotoper och särskilda naturvärden utan också på vär-

det för friluftslivet. Nu har istället reservatets utsträckning fått jämkas utifrån 

exploatörernas önskemål om byggnation. Skyddsvärd natur kommer därmed att 

bebyggas.  

 Nacka och Stockholmsregionen behöver bostäder och därför är det angeläget att 

i ett så pass stort område utnyttja möjligheterna till en högre exploateringsgrad, 

dock med iakttagande av att bostadsområdet ges en attraktiv utformning  

 Byggnation av bostadsområden måste ske med iakttagande av hållbarhetsper-

spektiv. Hållbarhet ska avse både miljömässiga och sociala aspekter. Därför är 

det viktigt att miljökonsekvensbeskrivningar tas fram. Här har enbart en miljö-

beskrivning gjorts vilket inte är tillfredsställande. Krav på låg energiåtgång 
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måste ställas, här är kraven alldeles för låga – det är t ex angeläget att 

överenskommelse görs att s.k. passivhus byggs inom ramen för nya områden.  

 Nacka och regionen behöver blandade upplåtelseformer för bostäder. Främst är 

det här brist på hyresbostäder, särskilt som ett stort antal sådana ombildats till 

bostadsrätter i Nacka under senare tid. Mot den bakgrunden så måste en 

betydande andel av bostäderna i nya bostadsområden vara just hyresrätter. I alla 

planer hittills i Tollareområdet har andelen varit långt under vad som är rimligt.  

 Både ur ett hållbarhetsperspektiv och ett bostadspolitiskt och ett socialt perspek-

tiv är det fel att fortsätta att bygga en mängd småhus, särskilt i nya områden. 

Därför bör småhus helt utgå ur Tollareplanerna.”  

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet anser inte att någon som helst seriös utredning har gjorts sedan ärendena 

återremitterades i KF 2011-03-28. Vi tycker det är beklämmande och till men för den 

demokratiska processen att minoritetsåterremisser bara ses som en smärre fördröjning 

av ett ärende istället för att se över om någonting i ärendet skulle kunna förändras och 

därmed få en bredare politisk förankring. I ärenden som innebär stora förändringar över 

lång tid är det sorligt att inte söka efter bredare lösningar. I övrigt hänvisar jag till våra 

tidigare reservationer och protokollsanteckningar i ärendet.” 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för alla i Folkpartiets 

fullmäktigegrupp utom Lennart Nilsson 

. 

”Redan i samband med att ram- och detaljplaneavtalet ingicks med NCC år 2007 

framförde Folkpartiet uppfattningen att antalet hyresrätter inom hela området borde ökas 

väsentligt med målet att en tredjedel skulle bli hyresrätter. Det åtagande som NNC iklätt 

sig betr Tollarehöjden är rimligt. Folkpartiet står dock fast vid att det sammantagna 

antalet hyresrätter i Tollare-området måste bli fler.  

  

Från Folkpartiets sida hade vi också föredragit att NCCs tidigare besked att 

bredbandsförsörjningen i det nya bostadsområdet projekteras som ett oberoende 

områdesnät, borde intagits i exploateringsavtalet. Vi utgår också från att kanalisationen 

till området kommer att grundas på markavtal med kommunen. Allt detta är viktiga krav 

för att åstadkomma en väl fungerande konkurrens på marknaden och valfrihet för 

slutkunderna. 

  

Frågan om hur skötselansvaret för anläggningen i vattenområdet ska hanteras, regleras 

inte i exploateringsavtalet för Tollarehöjden. Det är enligt vår uppfattning inte rimligt att 

kommunen - lika litet som de blivande bostadsrättsföreningarna - övertar risken för 

kompletterande åtgärder när gällande, tidsbegränsade miljötillstånd löpt ut. Vi anser att 
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ansvaret för övertäckningen av de fiberbanker, som innehåller kvicksilver, ska kvarstå 

på exploatören till dess ansvarsfrågan klarats ut.  

 

Lennart Nilsson lät för egen del anteckna följande. 

 

”Drygt hälften av exploateringsområdet i Tollarehöjden utgörs av naturmark. Ett härligt 

strövområde, som utnyttjas av många människor och som klassats som naturvärde av 

Skogsstyrelsen. Området har förnämliga inslag av bl.a. gamla tallar och torrakor, samt 

utgör en viktig miljö för olika rödlistade skogsfåglar, bl.a. flera hackspettarter.” 

 

- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2010/559-050 
 

Exploateringsavtal mm del av Kvarnholmsförbindelsen 

(norra landanslutningen – Tre Kronors väg) 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtal för del av ”Kvarnholmsförbindelsen 

(norra landanslutningen – Tre Kronors väg)”. 

Kommunfullmäktige godkänner ansökan om föreslagen fastighetsreglering för del av 

fastigheterna Sicklaön 38:1 och Sicklaön 37:11. 

 

Ärendet 

Exploateringsavtalet avser genomförande av detaljplan för Kvarnholmsförbindelsens 

norra landanslutning. Avtalen berör själva gatan som går mellan Tre Kronors väg och 

brons norra landfäste och utgör den norra delen av detaljplanen för Kvarnholmsförbin-

delsen. Exploatören ska bygga ut allmänna anläggningar i form av gata och bullerskydd 

och överlämna till kommunen. Övriga delar av Kvarnholmsförbindelsen byggs ut av 

kommunen.  

 

Exploatör och motpart i avtalet är fastighetsägaren Holmenkvarnen 5 ägt av Kvarnhol-

men Utveckling AB, vilket i sin tur ägs gemensamt av KF Fastigheter AB och JM AB. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 91 ........................................................ Bilaga 51/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2011 ............................ Bilaga 51/b 

Exploateringsavtal ......................................................................................... Bilaga 51/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 91 

1. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget exploateringsavtal för del av 

”Kvarnholmsförbindelsen (norra landanslutningen – Tre Kronors väg)” och 

förslår kommunfullmäktige godkänna avtalet. 

2. Kommunstyrelsen beslutade ansöka om föreslagen fastighetsreglering för del av 

fastigheterna Sicklaön 38:1 och Sicklaön 37:11 och föreslår kommunfullmäktige 

godkänna ansökan. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Jan-Eric Jansson, Cathrin 

Bergenstråhle, Magnus Wakander, Monica Brohede Tellström och Ingela Birgersson, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Lennart Nilsson yrkade att ärendet återremitteras för kompletterande redovisning av 
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1. alternativa trafiklösningar i enlighet med den av riksdagen beslutade 

fyrstegsprincipen för infrastrukturinvesteringar och miljöbalkens krav på 

redovisning av alternativa lösningar, 

2. en tydlig avgränsning av Ryssbergens kommande naturreservat, 

3. konsekvenserna för trafikapparaten på centrala och västra Sicklaön och längs 

Kvarnholmsvägen, 

4. möjligheterna att omfördela kostnadsansvaret för den kompletta förbindelsen 

mellan Kvarnholmen och Nacka Centrum 

 Följande ledamöter har i första hand instämt i detta yrkande; Stefan Saläng, Sidney 

Holm Kerstin Nöre Söderbaum, Christina Ståldal, Per Chrisander, Lars Örback, Leif 

Holmberg, Brita Ström, Emil Claesson och Johan Kjellman. 

 

Leif Holmberg yrkade i andra hand, med instämmande av Sidney Holm, Kerstin Nöre 

Söderbaum, Christina Ståldal, Per Chrisander, Lars Örback, Leif Holmberg, Brita 

Ström, Emil Claesson, Lennart Nilsson och Johan Kjellman, avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på yrkandet om återremiss. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Lennart Nilssons yrkande om återremiss och fann att 

det i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster mot Lennart Nilssons yrkande och 18 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hades således avslagit Lennart Nilssons 

yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 51/d 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Erik Langbys yrkande mot Leif Holmbergs 

yrkande och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster för Erik Langbys yrkande och 18 röster för 

Leif Holmbergs yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Erik Langbys 

yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 51/e 

 

Reservationer 

Lennart Nilsson, Anne Skoogh och Anna-Karin Boréus reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

Reservation .................................................................................................... bilaga 51/f 
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Leif Holmberg anmälde att Centerpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

Reservation .................................................................................................... bilaga 51/g 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet är starkt emot bygget av en ny bilbro över Svindersviken, den så kallade 

Kvarnholmsbron. Miljöpartiet vill på Kvarnholmen skapa en eko-stadsdel med gång- 

och cykelbanor, utmärkta kollektivtrafikförbindelser, och minimalt med biltrafik. 

Vi tycker det är både sorligt och upprörande att man inte planerar för framtiden när man 

nu har chansen att bygga upp en helt ny stadsdel från grunden. Man hänger krampaktigt 

kvar i ett gammaldags förlegat stadsplaneringstänkande där man sätter personbilstrafi-

ken i centrum, helt utan tanke på två av samhällets största utmaningar, global uppvärm-

ning och Peak Oil. 

Trots att andra kommuner i liknande lägen på andra sidor av staden har en p-norm på 

0,6-0,8 planerar man här för en p-norm på 0,9.  En alltför hög p-norm skapar onödig 

biltrafik, ’kräver’ en onödig bilbro, byggnationen fördyras, förfulas och skämmer ut 

Nacka som framtidssatsande eko-kommun.  

Brobygget får också mycket negativa konsekvenser för kommunens skuldsättning i ett 

läge där det i hela världen råder stor osäkerhet om den framtida ekonomiska utveck-

lingen. Alla vet att stora byggprojekt tenderar att bli dyrare än planerat och, i det här 

projektet hamnar alla fördyringar på kommunen, exploatörerna bidrar bara med ett redan 

från början fastställt belopp. 

De största protesterna mot brobygget har gällt förstörelsen av Ryssbergen. Det är ytterst 

förvånande att man inte ser till de stora unika naturvärden som Ryssbergen erbjuder, 

utan planerar för stora oreparabla ingrepp i detta unika grönområde. Under hela plane-

ringsprocessen har den borgerliga majoriteten (M+KD) konsekvent blundat för tungt 

vägande miljöskäl och synpunkter på att ’fyrstegsprincipen’ borde tillämpas. Enligt 

denna princip som ledande politiker i KS tidigare uttalat sitt stöd för, är byggandet av en 

ny bilbro den sista utvägen, när alla andra möjligheter är utredda. I och med detta har 

man avstått från att utreda några som helst miljöalternativ till bron. För övrigt hänvisar 

vi till våra tidigare protokollsanteckningar i ärendet och till Naturskyddsföreningens 

remissvar som vi instämmer helt och hållet med.” 
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§ 141 Dnr KFKS 2007/12-214 
 

Detaljplan för del av Sicklaön 13:3 m.fl., Ny förbindelse 

mellan Kvarnholmen och Nacka centrum 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar den föreslagna detaljplanen. 

 

Ärendet  

Syftet med projektet är att förbinda nordvästra Sicklaön med övriga Nacka och därmed 

skapa en koppling mellan nordvästra Sicklaön och skol- och idrottsområdet samt övrig 

kommunal och kommersiell service som finns i centrala Nacka.  

Förbindelsen medför att det skapas en bättre trafikinfrastruktur för nordvästra Nacka och 

innebär att situationen vid Henriksdals trafikplats kan förbättras. Vidare är det en 

förutsättning för att hela den planerade bebyggelsen på nordvästra Sicklaön ska kunna 

uppföras. Förbindelsen ska vara tillgänglig för bil- och busstrafik samt gång- och 

cykeltrafik och gå från Kvarnholmen via en högbro över Svindersviken till det allmänna 

vägnätet på centrala Sicklaön. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 92 ........................................................ Bilaga 52/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 februari 2011 § 50 ..................... Bilaga 52/b 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 28 januari 2011 ........................................ Bilaga 52/c 

Planhandlingar ............................................................................................... Bilaga 52/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 92 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

Beslut i Miljö- stadsbyggnadsnämnden 16 februari 2011 § 50 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Jan-Eric Jansson, Cathrin 

Bergenstråhle, Magnus Wakander, Monica Brohede Tellström och Ingela Birgersson, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Lennart Nilsson yrkade att ärendet återremitteras för kompletterande redovisning av 

1. alternativa trafiklösningar i enlighet med den av riksdagen beslutade 

fyrstegsprincipen för infrastrukturinvesteringar och miljöbalkens krav på 

redovisning av alternativa lösningar, 

2. en tydlig avgränsning av Ryssbergens kommande naturreservat, 
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3. konsekvenserna för trafikapparaten på centrala och västra Sicklaön och längs 

Kvarnholmsvägen, 

4. möjligheterna att omfördela kostnadsansvaret för den kompletta förbindelsen 

mellan Kvarnholmen och Nacka Centrum 

 Följande ledamöter har i första hand instämt i detta yrkande; Stefan Saläng, Sidney 

Holm, Kerstin Nöre Söderbaum, Christina Ståldal, Per Chrisander, Lars Örback, Leif 

Holmberg, Brita Ström, Emil Claesson och Johan Kjellman. 

. 

Leif Holmberg yrkade i andra hand, med instämmande av Sidney Holm, Kerstin Nöre 

Söderbaum, Christina Ståldal, Per Chrisander, Lars Örback, Leif Holmberg, Brita 

Ström, Emil Claesson, Lennart Nilsson och Johan Kjellman, avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Cathrin Bergenstråhle yrkade avslag på yrkandet om återremiss. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Lennart Nilssons yrkande om återremiss och fann att 

det i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster mot Lennart Nilssons yrkande och 18 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hades således avslagit Lennart Nilssons 

yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 52/e 

 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Erik Langbys yrkande mot Leif Holmbergs 

yrkande och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster för Erik Langbys yrkande och 16 röster för 

Leif Holmbergs yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Erik Langbys 

yrkande. En ledamot avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 52/f 

 

Reservationer 

Lennart Nilsson, Anne Skoogh och Anna-Karin Boréus reserverade sig mot beslutet och 

ingav följande. 

 

Reservation .................................................................................................... bilaga 52/g 

 

Leif Holmberg anmälde att Centerpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 
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Reservation .................................................................................................... bilaga 52/h 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet är starkt emot bygget av en ny bilbro över Svindersviken, den så kallade 

Kvarnholmsbron. Miljöpartiet vill på Kvarnholmen skapa en eko-stadsdel med gång- 

och cykelbanor, utmärkta kollektivtrafikförbindelser, och minimalt med biltrafik. 

Vi tycker det är både sorligt och upprörande att man inte planerar för framtiden när man 

nu har chansen att bygga upp en helt ny stadsdel från grunden. Man hänger krampaktigt 

kvar i ett gammaldags förlegat stadsplaneringstänkande där man sätter personbilstrafi-

ken i centrum, helt utan tanke på två av samhällets största utmaningar, global uppvärm-

ning och Peak Oil. 

Trots att andra kommuner i liknande lägen på andra sidor av staden har en p-norm på 

0,6-0,8 planerar man här för en p-norm på 0,9.  En alltför hög p-norm skapar onödig 

biltrafik, ’kräver’ en onödig bilbro, byggnationen fördyras, förfulas och skämmer ut 

Nacka som framtidssatsande eko-kommun.  

Brobygget får också mycket negativa konsekvenser för kommunens skuldsättning i ett 

läge där det i hela världen råder stor osäkerhet om den framtida ekonomiska utveck-

lingen. Alla vet att stora byggprojekt tenderar att bli dyrare än planerat och, i det här 

projektet hamnar alla fördyringar på kommunen, exploatörerna bidrar bara med ett redan 

från början fastställt belopp. 

De största protesterna mot brobygget har gällt förstörelsen av Ryssbergen. Det är ytterst 

förvånande att man inte ser till de stora unika naturvärden som Ryssbergen erbjuder, 

utan planerar för stora oreparabla ingrepp i detta unika grönområde. Under hela plane-

ringsprocessen har den borgerliga majoriteten (M+KD) konsekvent blundat för tungt 

vägande miljöskäl och synpunkter på att ’fyrstegsprincipen’ borde tillämpas. Enligt 

denna princip som ledande politiker i KS tidigare uttalat sitt stöd för, är byggandet av en 

ny bilbro den sista utvägen, när alla andra möjligheter är utredda. I och med detta har 

man avstått från att utreda några som helst miljöalternativ till bron. För övrigt hänvisar 

vi till våra tidigare protokollsanteckningar i ärendet och till Naturskyddsföreningens 

remissvar som vi instämmer helt och hållet med.” 

 

- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2010/553-050 
 

Exploateringsavtal mm avseende del av Kvarnholmen, 

etapp 3 – östra kvarnområdet 
 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige godkänner avtalet för del av Kvarnholmen, etapp 3 – östra 

kvarnområdet. 

2. Kommunfullmäktige godkänner ansökan om föreslagen fastighetsreglering för del 

av fastigheterna Sicklaön 38:1 och  38:2 samt Sicklaön 37:11. 

3. Kommunfullmäktige godkänner avtalet ”Servitutsavtal avseende gångtrafik”. 

 

Ärendet 

Exploateringsavtalet avser genomförande av detaljplan för östra kvarnområdet, etapp 3.  

Etappen omfattar större delen av östra Kvarnholmen, ett större grönområde och 

Kvarnholmens östra udde. Den föreslagna detaljplanen (se § 143/2011) möjliggör 

omvandling av en idag sluten och delvis sliten industrimiljö med en stor andel oanvända 

lokaler, till en levande stadsdel med en blandning av verksamheter och bostäder. Planen 

innehåller också ett område för skola. Genom planläggningen säkerställs också 

allmänhetens möjligheter till att röra sig mellan de centrala delarna av Kvarnholmen, 

kajnivån och naturområdet på östra Kvarnholmen. 

 

Exploatören ska bygga ut allmänna anläggningar i form av strandpromenad och park-

anläggning och överlämna dem till kommunen. Som bidrag till Kvarnholmsförbindel-

sens finansiering erlägger Exploatören till kommunen 16 230 500 kronor.  

 
Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 93 ........................................................ Bilaga 53/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 15 mars 2011 ............................ Bilaga 53/b 

Exploateringsavtal ......................................................................................... Bilaga 53/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 93 

1. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget exploateringsavtal för del av 

Kvarnholmen, etapp 3 – östra kvarnområdet” och föreslår kommunfullmäktige 

godkänna avtalet. 

2. Kommunstyrelsen beslutar ansöka om föreslagen fastighetsreglering för del av 

fastigheterna Sicklaön 38:1 och  38:2 samt Sicklaön 37:11” och föreslår 

kommunfullmäktige att godkänna ansökan. 

3. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget ”Servitutsavtal avseende gångtrafik” 

och föreslår kommunfullmäktige godkänna avtalet. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Stefan Saläng och 

Karin Teljstedt, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Lars Örback yrkade, med instämmande av Sidney Holm, att ärendet skulle återremitteras 

för att i exploateringsavtalet arbeta in att en avsevärd andel av bostäderna som byggs ska 

upplåtas med hyresrätt.  

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för en lägre 

exploateringsgrad. I andra hand instämde hon i Christina Ståldals yrkande om avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Lars Örbacks yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 50 röster mot 

Lars Örbacks yrkande och 10 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hades således 

avslagit Lars Örbacks yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 53/d 

 

Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 50 röster mot Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och 8 röster för detsamma. 

Kommunfullmäktige hades således avslagit Kerstin Nöre Söderbaums yrkande. Två 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 53/e 

 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

 

Reservationer 

Hediye Güzel anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Nacka är i stort behov av att både andelen och antalet bostäder som upplåts med hyres-

rätt ökar. Det är också viktigt att det tillkommer hyresrätter även i de mest attraktiva nya 
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bostadsområdena, Kvarnholmen är ett sådant. Hyresrätter efterfrågas och behövs för de 

personer som inte har råd att köpa sin bostadsrätt, särskilt då ungdomar. Men för många 

andra är också hyresrätten en attraktiv boendeform. Ombildningen av hyresrätter till 

bostadsrätter har drastiskt minskat både andel och antal hyresrätter i Nacka på senare år. 

Därför behöv nya sådana tillkomma.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig 

mot beslutet och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet är starkt emot bygget av en ny bilbro över Svindersviken, den så kallade 

Kvarnholmsbron. Miljöpartiet vill på Kvarnholmen skapa en eko-stadsdel med gång- 

och cykelbanor, utmärkta kollektivtrafikförbindelser, och minimalt med biltrafik. 

Vi tycker det är både sorligt och upprörande att man inte planerar för framtiden när man 

nu har chansen att bygga upp en helt ny stadsdel från grunden. Man hänger krampaktigt 

kvar i ett gammaldags förlegat stadsplaneringstänkande där man sätter personbilstrafi-

ken i centrum, helt utan tanke på två av samhällets största utmaningar, global uppvärm-

ning och Peak Oil. 

Trots att andra kommuner i liknande lägen på andra sidor av staden har en p-norm på 

0,6-0,8 planerar man här för en p-norm på 0,9.  En alltför hög p-norm skapar onödig 

biltrafik, ’kräver’ en onödig bilbro, byggnationen fördyras, förfulas och skämmer ut 

Nacka som framtidssatsande eko-kommun.  

Brobygget får också mycket negativa konsekvenser för kommunens skuldsättning i ett 

läge där det i hela världen råder stor osäkerhet om den framtida ekonomiska utveck-

lingen. Alla vet att stora byggprojekt tenderar att bli dyrare än planerat och, i det här 

projektet hamnar alla fördyringar på kommunen, exploatörerna bidrar bara med ett redan 

från början fastställt belopp. 

De största protesterna mot brobygget har gällt förstörelsen av Ryssbergen. Det är ytterst 

förvånande att man inte ser till de stora unika naturvärden som Ryssbergen erbjuder, 

utan planerar för stora oreparabla ingrepp i detta unika grönområde. Under hela plane-

ringsprocessen har den borgerliga majoriteten (M+KD) konsekvent blundat för tungt 

vägande miljöskäl och synpunkter på att ’fyrstegsprincipen’ borde tillämpas. Enligt 

denna princip som ledande politiker i KS tidigare uttalat sitt stöd för, är byggandet av en 

ny bilbro den sista utvägen, när alla andra möjligheter är utredda. I och med detta har 

man avstått från att utreda några som helst miljöalternativ till bron. För övrigt hänvisar 

vi till våra tidigare protokollsanteckningar i ärendet och till Naturskyddsföreningens 

remissvar som vi instämmer helt och hållet med.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet. 

 

- - - - - 

 

http://ronnyfors.blogg.se/2010/november/remissvar-pa-kvarnholmsbron-utstallning-2.html
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§ 143 Dnr KFKS 2007/894-214 

Detaljplan för del av Kvarnholmen, Etapp 3 – Östra 

kvarnområdet 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar den föreslagna detaljplanen.  

 

Ärendet 

Planområdet omfattar den östra delen av Kvarnholmen i den nordvästra delen av Nacka 

vid farleden till Stockholm.  Planens syfte är att omvandla en tidigare industrimiljö till 

en levande stadsdel med en blandning av bostäder och nya verksamheter. Syftet är också 

att planlägga för en skola samt säkerställa ett natur- och rekreationsområde. Planens 

genomförande bedöms innebära en betydande miljöpåverkan. Mot denna bakgrund har 

en miljökonsekvensbeskrivning upprättats. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 94 ........................................................ Bilaga 54/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 mars 2011 § 73 ............................ Bilaga 54/b 

Planhandlingar ............................................................................................... Bilaga 54/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 94 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas.  

 

Beslut i Miljö- stadsbyggnadsnämnden 9 mars 2011 § 73 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Kaj Nyman, Stefan Saläng och 

Karin Teljstedt, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Nöre Söderbaum yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras för en lägre 

exploateringsgrad. I andra hand instämde hon i Christina Ståldals yrkande om avslag på 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade att ärendet skulle återremitteras för utarbetande av en lägre p-norm. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Kerstin Nöre Söderbaums yrkande om återremiss 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
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avgavs 51 röster mot Kerstin Nöre Söderbaums yrkande och 8 röster för detsamma. 

Kommunfullmäktige hades således avslagit Kerstin Nöre Söderbaums yrkande. Två 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 54/d 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande om återremiss och fann att 

det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster 

mot Sidney Holms yrkande och 10 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hades 

således avslagit Sidney Holms yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 54/e 

 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Christina 

Ståldals yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster för Cathrin Bergenstråhles 

yrkande och 10 Christina Ståldals yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit 

Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 54/f 

 

Reservationer 

Hediye Güzel anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Nacka är i stort behov av att både andelen och antalet bostäder som upplåts med hyres-

rätt ökar. Det är också viktigt att det tillkommer hyresrätter även i de mest attraktiva nya 

bostadsområdena, Kvarnholmen är ett sådant. Hyresrätter efterfrågas och behövs för de 

personer som inte har råd att köpa sin bostadsrätt, särskilt då ungdomar. Men för många 

andra är också hyresrätten en attraktiv boendeform. Ombildningen av hyresrätter till 

bostadsrätter har drastiskt minskat både andel och antal hyresrätter i Nacka på senare år. 

Därför behöv nya sådana tillkomma.” 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

00_Voteringslista_%201_Detaljplan_ostra_kvarnomradet.rtf
00_Voteringslista_2_Detaljplan_ostra_kvarnomradet.rtf
00_Voteringslista_3_Detaljplan_ostra_kvarnomradet.rtf
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”Miljöpartiet är starkt emot bygget av en ny bilbro över Svindersviken, den så kallade 

Kvarnholmsbron. Miljöpartiet vill på Kvarnholmen skapa en eko-stadsdel med gång- 

och cykelbanor, utmärkta kollektivtrafikförbindelser, och minimalt med biltrafik. 

Vi tycker det är både sorligt och upprörande att man inte planerar för framtiden när man 

nu har chansen att bygga upp en helt ny stadsdel från grunden. Man hänger krampaktigt 

kvar i ett gammaldags förlegat stadsplaneringstänkande där man sätter personbilstrafi-

ken i centrum, helt utan tanke på två av samhällets största utmaningar, global uppvärm-

ning och Peak Oil. 

Trots att andra kommuner i liknande lägen på andra sidor av staden har en p-norm på 

0,6-0,8 planerar man här för en p-norm på 0,9.  En alltför hög p-norm skapar onödig 

biltrafik, ’kräver’ en onödig bilbro, byggnationen fördyras, förfulas och skämmer ut 

Nacka som framtidssatsande eko-kommun.  

Brobygget får också mycket negativa konsekvenser för kommunens skuldsättning i ett 

läge där det i hela världen råder stor osäkerhet om den framtida ekonomiska utveck-

lingen. Alla vet att stora byggprojekt tenderar att bli dyrare än planerat och, i det här 

projektet hamnar alla fördyringar på kommunen, exploatörerna bidrar bara med ett redan 

från början fastställt belopp. 

De största protesterna mot brobygget har gällt förstörelsen av Ryssbergen. Det är ytterst 

förvånande att man inte ser till de stora unika naturvärden som Ryssbergen erbjuder, 

utan planerar för stora oreparabla ingrepp i detta unika grönområde. Under hela plane-

ringsprocessen har den borgerliga majoriteten (M+KD) konsekvent blundat för tungt 

vägande miljöskäl och synpunkter på att ’fyrstegsprincipen’ borde tillämpas. Enligt 

denna princip som ledande politiker i KS tidigare uttalat sitt stöd för, är byggandet av en 

ny bilbro den sista utvägen, när alla andra möjligheter är utredda. I och med detta har 

man avstått från att utreda några som helst miljöalternativ till bron. För övrigt hänvisar 

vi till våra tidigare protokollsanteckningar i ärendet och till Naturskyddsföreningens 

remissvar som vi instämmer helt och hållet med.” 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

beslutet. 

 

- - - - - 

 

 

http://ronnyfors.blogg.se/2010/november/remissvar-pa-kvarnholmsbron-utstallning-2.html
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§ 144 Dnr KFKS 2011/201-305 
 

Förvärv av del av Sicklaön 38:1 och del av Sicklaön 38:2, 

Makaronifabriken mm på Kvarnholmen 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva ca 14 000 kvm med 

tillhörande byggnader av fastigheten Sicklaön 38:1 och 38:2 enligt av kommunstyrelsen 

föreslaget avtal. 

 

Ärendet 

I takt med utbyggnaden på Kvarnholmen uppstår behov av skol- och förskoleplatser. 

Kommunen har förut förvärvat ”Röda villan mm.” för att kunna tillgodose behovet av 

förskoleplatser. Parallellt med planarbete för etapp 2 och 3 på Kvarnholmen har 

diskussioner förts om att för skol- och kulturändamål förvärva gamla Makaronifabriken 

och blivande skoltomt inom etapperna 2 respektive 3. Detta avtal reglerar förvärvet av 

mark för skoltomt. Överenskommen köpeskillingen för skoltomten är 50 000 000 

kronor och kommunen tillträder marken den 1 juli 2013. 

 

I detaljplaneprogrammet för Kvarnholmen anges att det behövs en skola för ca 700 

elever i årskurs F – 9. Skolan föreslås i programmet att ligga i Kvarnområdet/Platån 

med närhet till grönytor/bollplan. Behovet av plats för idrottsanläggning beskrivs också 

i programmet. Förvärvet omfattar förutom skoltomten med Disponentvillan i 

detaljplanen för etapp 3 även Makaronifabriken inom detaljplanen för etapp 2, där 

byggnaderna definieras enligt punkt 6 i avtalet. Avsikten är att ge bästa möjliga 

förutsättningar för en skola som motsvarar Nacka kommuns höga ambitioner när det 

gäller att ge varje elev maximal utveckling. I linje med gällande majoritetsprogram, med 

inriktning att genom olika urvalsprocesser söka de bästa lösningarna för olika 

verksamheter, avser kommunen att genom en konkurrenspräglad dialog söka anordnare 

och finansiär som bäst kan uppfylla de höga ambitionerna, inklusive att utveckla och 

uppföra den byggda miljön på platsen.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 101 ...................................................... Bilaga 55/a 

Fastig hetskontorets tjänsteskrivelse den 15 mars 2011 ................................ Bilaga 55/b 

Avtal .............................................................................................................. Bilaga 55/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 101 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att kommunen ska förvärva 

ca 14 000 kvm med tillhörande byggnader av fastigheten Sicklaön 38:1 och 38:2 enligt 

föreliggande justerade avtalsförslag. 

Kommunstyrelsen beslutade om följande justeringar i avtalsförslaget. 

Sid 4. p.12, Första stycket ändras från: 
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”Då arbeten med rivning, anläggning och bostadsproduktion pågår i nära anslutning till 

Fastigheten, bedöms produktionen av skolan (F-6) kunna påbörjas då bygglov beviljats 

för 600 lägenheter, dock ej tidigare än 1 juli 2013.”  

Till: 

”Arbetena med rivning, anläggning och bostadsproduktion pågår i nära anslutning till 

Fastigheten. Nacka kommun arbetar för att produktionsstarten av skolan (F-6) ska kunna 

påbörjas då bygglov beviljats för 600 lägenheter, dock ej tidigare än 1 juli 2013.”  

Sid 31, under rubriken ”Arbetsområde” kompletteras texten mellan 3e och 4e stycket 

med texten: 

”Denna tid kan komma att förändras efter samråd mellan parterna” 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2009/55-214 
 

Detaljplan för påfartsramp till väg 222 i Björknäs, Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar den föreslagna detaljplanen. 

 

Ärendet 

Skurubron är den huvudsakliga förbindelsen mellan Stockholm och Nacka samt 

Värmdö. Den nuvarande påfarten är mycket olycksdrabbad och har inte tillräcklig 

kapacitet för den ökning av trafik som är att vänta som en följd av Nackas och Värmdös 

expansionsplaner. Den nu antagna detaljplanens syfte är att möjliggöra en utbyggnad av 

en ny påfartsramp från Värmdövägen till väg 222, Värmdöleden.  

Värmdöleden är en primär transportled för farligt gods. En ny påfartsramp vid Björknäs 

minskar risken för upphinnandeolyckor samt frigör kapacitet för kommande trafik och 

ökar på så vis trafiksäkerheten. Detta minskar även risken för en olycka med farligt gods 

på den aktuella vägsträckan. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 95 ........................................................ Bilaga 56/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 februari 2011 § 44 ..................... Bilaga 56/b 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2011 ........................................ Bilaga 56/c 

Planhandlingar .............................................................................................  . Bilaga 56/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 95 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Beslut i Miljö- stadsbyggnadsnämnden 16 februari 2011 § 44 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Börje Wessman yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Börje Wessmans yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Stefan Saläng och Gunilla GrudevallSteen lät anteckna följande till protokollet. 
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”Från Folkpartiets sida ger vi fullt stöd till snabb utbyggnad av påfartsrampen i Björk-

näs. Vi utgår från att den utförs så att den fungerar även i förhållande till den nya Skuru-

bron.  

 

Vi har även tagit del av den gjorda bussutredningen med anledning av den nya påfarts-

rampen till Värmdöleden och vill understryka vikten av att antalet motorvägsbussturer, 

som under morgonens högtrafiktimme trafikerar Sockenvägen och därmed hållplatsen 

Björknäs C, Värmdövägen utökas med föreslagna 64 %. Trafikanter från Björknäs ska 

inte behöva ta sig ända till hållplatsen Centralplan, Väst för att kunna ta bussen inom 

rimlig väntetid. 

 

Emellertid gäller detta också under övriga tider på dygnet för trafikanter mot Slussen 

och under hela dygnet för trafikanter med andra mål än Slussen som t.ex. Ektorp, Nacka 

sjukhus, Finntorp m.m. Vi anser därför att kommunen ska verka för att SL kompletterar 

bussutredningen med mätningar av dessa resandeströmmar och gör sådana förändringar 

av tidtabeller och linjesträckningar att försämringarna för påstigande från Björknäs 

minimeras även för dessa grupper.” 

 

- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2011/35-252 
 

Förvärv av fastigheten Björknäs 1:713, Kocktorpsvägen 8  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som 

innebär att fastigheten Björknäs 1:713 förvärvas från Erik August Erikssons dödsbo för 

4 188 000 kr. 

   

Ärendet 

Ärendet avser förvärv av permanentbostad för att genomföra påfartsramp till 

Värmdöleden. Kommunen betalar en köpeskilling på 4 188 000 kronor och ersätter för 

flyttkostnader med 20 000 kronor. Kommunen ersätter också för lagfartskostnader för 

ersättningsfastighet. De boende på fastigheten har rätt att hyresfritt bo kvar i 6 månader 

efter tillträdesdagen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 101 ...................................................... Bilaga 57/a 

Fastighetskontorets tjänsteskrivelse den 3 februari 2011 .............................. Bilaga 57/b 

Bilaga 1-4 ...................................................................................................... Bilaga 57/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 102 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt som 

innebär att fastigheten Björknäs 1:713 förvärvas från Erik August Erikssons dödsbo för 

4 188 000 kr. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 75 

Ärendet bordlades för att behandlas i samband med detaljplanen för påfartsramp i 

Björknäs. 

 

Yrkanden 

Börje Wessman yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Börje Wessmans yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2010/455-252 
 

Förvärv av fastigheten Björknäs 1:712, Kocktorpsvägen 6  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som 

innebär att fastigheten Björknäs 1:712 förvärvas från Miroljub och Snezana Zivanovic 

för 4 688 000.  

  

Ärendet 

Ärendet avser förvärv av permanentbostad för att genomföra påfartsramp till 

Värmdöleden. Kommunen betalar en köpeskilling på 4 688 000 kronor, flyttkostnader 

med 20 000 konor och lagfartskostnader för ersättningsfastighet. Fastighetsägaren har 

rätt att hyresfritt bo kvar på sin fastighet i sex månader efter tillträdesdagen. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 7 februari 2011 § 43 

Fastighetskontorets tjänsteskrivelse den 12 december 2010 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den7 februari 2011 § 43 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som 

innebär att fastigheten Björknäs 1:712 förvärvas från Miroljub och Snezana Zivanovic 

för 4 688 000.  

 

Yrkanden 

Börje Wessman yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Börje Wessmans yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2007/266 
 

Konsortialavtal om samägt bolag som ny huvudman för 

Fisksätra marincenter och upplåtelse av markområdet 

genom tomträtt 
 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget konsortialavtal 

med Igelbäcken nr 533 AB under firmaändring till Marinberget AB (556845-5157), 

som ägs av Fastighets AB Vinberget (556223-5704) och Marindepån i Stockholm 

AB (556711-4508). Konsortialavtalet innebär att Igelbäcken nr 533 AB och Nacka 

kommun bildar ett aktiebolag, med bolagsordning enligt bilaga 7 till avtalet, som 

ska bedriva hamn- och varvsverksamhet inom Fisksätra Marina. Bolaget ska också 

genom uthyrning av lokaler främja att musei- och forskningsverksamhet, restaurang 

och vandrarhem kan bedrivas i området.  

 

2. Genom detta beslut godkänner kommunfullmäktige föreslaget hyresavtal för 

kommunens långsiktiga inhyrning av lokaler för projektet HAMN.   

 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen efter fastighetsbildning ska upplåta 

mark- och vattenområde enligt bilaga 2 till konsortialavtalet, till det nybildade 

bolaget med tomträtt. Tomträtten ska upplåtas på 60 år. Avgälden ska vara 650 000 

kronor per år under den första avgäldsperioden, som är 10 år. Kommunfullmäktige 

bemyndigar kommunstyrelsen att ingå tomträttsavtalet efter att fastighetsbildning 

har skett och bolaget mellan Igelbäcken nr 533 AB och Nacka kommun har bildats. 

 

Ärendet 

I syfte att utveckla den marina verksamheten i Fisksätra Marincenter har ett arbete 

bedrivits för att hitta en ny huvudman för verksamheten. I dialog med aktörer på 

marknaden och med successiv utvärdering enligt kriterier i ett beskrivande dokument 

har en konstellation med Marindepån i Stockholm AB och Fastighets AB Vinberget 

slutligen bedömts som den mest lämpade intressenten.  

Till grund för genomförandet läggs ett konsortialavtal. I avtalet regleras hur marinan 

uppgraderas och kommunens långsiktiga museiverksamhet på platsen säkerställs via ett 

15-årigt hyresavtal. Samverkan skall också ske i en detaljplaneläggning där 

användningen av mark och vatten för avsett ändmål säkerställs. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 104 ...................................................... Bilaga 59/a 

Fastighetskontorets tjänsteskrivelse den 22 mars 2011 ................................. Bilaga 59/b 

Bilagor ........................................................................................................... Bilaga 59/c 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 104 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget konsortialavtal 

med Igelbäcken nr 533 AB under firmaändring till Marinberget AB (556845-

5157), som ägs av Fastighets AB Vinberget (556223-5704) och Marindepån i 

Stockholm AB (556711-4508). Konsortialavtalet innebär att Igelbäcken nr 533 

AB och Nacka kommun bildar ett aktiebolag, med bolagsordning enligt bilaga 7 

till avtalet, som ska bedriva hamn- och varvsverksamhet inom Fisksätra Marina. 

Bolaget ska också genom uthyrning av lokaler främja att musei- och 

forskningsverksamhet, restaurang och vandrarhem kan bedrivas i området.  

 

2. Genom detta beslut godkänner kommunfullmäktige föreslaget hyresavtal för 

kommunens långsiktiga inhyrning av lokaler för projektet HAMN.   

 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen efter fastighetsbildning ska upplåta 

mark- och vattenområde enligt bilaga 2 till konsortialavtalet, till det nybildade 

bolaget med tomträtt. Tomträtten ska upplåtas på 60 år. Avgälden ska vara 650 000 

kronor per år under den första avgäldsperioden, som är 10 år. Kommunfullmäktige 

bemyndigar kommunstyrelsen att ingå tomträttsavtalet efter att fastighetsbildning 

har skett och bolaget mellan Igelbäcken nr 533 AB och Nacka kommun har bildats. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2011/530-113 
 

Nominering av två ledamöter med personliga ersättare till 

bolag under bildande för genomförande av samarbete om 

Fisksätra marincenter för tiden från konstituerande 

bolagsstämma till första ordinarie bolagsstämma 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att nominera den blivande stadsdirektören Lena Dahlstedt 

och teknik- och fastighetsdirektören Dag Björklund som ledamöter. Som personlig 

ersättare för Lena Dahlstedt nomineras näringslivsdirektören Anders Börjesson och som 

personlig ersättare för Dag Björklund nomineras markchefen David Högberg. 

 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkande att den blivande stadsdirektören Lena Dahlstedt och teknik- och 

fastighetsdirektören Dag Björklund skulle nomineras som ledamöter, med näringslivs-

direktören Anders Börjesson som personlig ersättare för Lena Dahlstedt markchefen 

David Högberg som personlig ersättare för Dag Björklund. 

 

Hans-Åke Donnersvärd yrkade att ärendet skulle bordläggas. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Hans-Åke Donnersvärds yrkande om bordläggning 

och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 40 röster mot Hans-Åke Donnersvärds yrkande och 19 röster för detsamma. 

Kommunfullmäktige hades således avslagit Hans-Åke Donnersvärds yrkande. Två 

ledamöter avstod 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 59/d 

 

Kommunfullmäktige biföll Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2011/530-113 
 

Val av en lekmannarevisor och en ersättare till bolag 

under bildande för genomförande av samarbete om 

Fisksätra marincenter för tiden från konstituerande 

bolagsstämma till första ordinarie bolagsstämma 
 

Beslut 

Bland de av kommunfullmäktige valda revisorerna väljer kommunfullmäktige Birger 

Berggren som lekmannarevisor och Yvonne Wessman som ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2011/50-256 
 

Omreglering av tomträttsavgälder för fastigheter upp-

låtna med tomträtt inom småhusområdet Båthöjden, 

Fisksätra  
 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:38, 26:39, 26:40, 26:61, 26:76, 26:83, 26:85, 26:88, 26:90, 26:94, 26:96, 

26:102, 26:142, 26:145, 26:150, 26:153, 26:157, 26:158, 26:159, 26:166, 26:173, 

26:180, 26:190, 26:194, 26:197, 26:216, 26:222, 26:230, 26:231, 26:237, 26:238 

och 26:239 (grupp 1) till 23 000 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 oktober 

2012. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:74, 26:84, 26:87, 26:101, 26:139 och 26:163 (grupp 2) till 25 000 kr/år och 

fastighet att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2012. 

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:55, 26:78 och 26:175 (grupp 3) till 26 000 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. 

den 1 oktober 2012. 

4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:49 

(grupp 4) till 27 400 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2012. 

5. Kommunfullmäktige (KF) noterar att friköpsrätt gäller i enlighet med KF:s beslut 

2007-06-11 § 233 p 2: 

”Samtliga tomträttsinnehavare med småhus erbjuds att friköpa sin tomt för 50% av 

vid varje tidpunkt rådande marktaxeringsvärde.” 

 

Ärendet 

Ärendet avser omreglering av tomträttsavgälder för 42 st. småhusfastigheter. 

Omregleringstidpunkt är den 1 oktober 2012. Nuvarande avgäld är 13 000 kr/år och 

fastighet. Nya avgälder, utifrån de under år 2007 -2009 beslutade avgäldsnivåerna för 

liknande grupphusområden, blir 23 000-27 400 kr/år och fastighet. För att hinna träffa 

överenskommelse om de nya avgälderna, senast ett år före omregleringstidpunkten, 

måste beslut fattas av kommunfullmäktige senast den 20 juni 2011. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 105 ...................................................... Bilaga 60/a 

Fastighetskontorets tjänsteskrivelse den 18 mars 2011 ................................. Bilaga 60/b  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 105 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:38, 26:39, 26:40, 26:61, 26:76, 26:83, 26:85, 26:88, 26:90, 26:94, 26:96, 

26:102, 26:142, 26:145, 26:150, 26:153, 26:157, 26:158, 26:159, 26:166, 

26:173, 26:180, 26:190, 26:194, 26:197, 26:216, 26:222, 26:230, 26:231, 

26:237, 26:238 och 26:239 (grupp 1) till 23 000 kr/år och fastighet att gälla 

fr.o.m. den 1 oktober 2012. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:74, 26:84, 26:87, 26:101, 26:139 och 26:163 (grupp 2) till 25 000 kr/år och 

fastighet att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2012. 

3. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Erstavik 

26:55, 26:78 och 26:175 (grupp 3) till 26 000 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. 

den 1 oktober 2012. 

4. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Erstavik 26:49 

(grupp 4) till 27 400 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2012. 

 

Yrkanden 

Erik Langby yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Hans-Åke Donnersvärd, att ärendet 

skulle återremitteras för att 

1. förlänga det nuvarande avtalet under ett år – under förutsättning att 

tomträttshavaren godkänner detta 

2. arbeta fram nya riktlinjer, där omräkning av tomträttsavgift inte knyts till 

marknadsvärdet för at ge rimliga tomträttskostnader 

3. de nya riktlinjerna ska gälla även övriga tomträttshavare i Nacka och att dessa 

omförhandlas när nya riktlinjer tagits fram. 

 Lars Örback instämde i första hand i detta yrkande.  

 

Sidney Holm yrkade avslag på punkten 5 i kommunstyrelsens förslag. Lars Örback 

instämde i andra hand i detta yrkande.  

 

Christina Ståldal yrkade att ärendet skulle återremitteras för att utreda av vad det 

ekonomiskt skulle innebära om prishöjningarna för tomträttshavare skulle följa den 

allmänna prishöjningen. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande om återremiss och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

33 röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 14 röster för detsamma. 

Kommunfullmäktige hades således avslagit Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 13 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 60/c 

 

Kommunfullmäktige avslog Christina Ståldals yrkande om återremiss. 

 

I enlighet med Erik Langbys yrkande biföll kommunfullmäktige punkterna 1-4 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Erik Langbys yrkande om bifall till punkten fem i 

kommunstyrelsens förslag mot Sidney Holms yrkande om avslag på denna punkt och 

fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 39 röster Erik Langbys yrkande och 18 röster för Sidney Holms 

yrkande. Kommunfullmäktige hades således bifallit Erik Langbys yrkande. 3 ledamöter 

avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 60/d 

 

Reservationer 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Miljöpartiet har ingenting att invända mot omregleringen av tomträttsavgälderna men, 

motsätter sig den tilläggsnot om försäljning av tomträtterna. Miljöpartiet har ett lång-

siktigt hållbarhetstänkande och ser bortom den kortsiktiga förstärkningen av kommu-

nens kassa planlösa utförsäljningar tillför.  Om vi istället behåller de aktuella tomt-

rätterna får kommunen in mer pengar än försäljningen genererar, men utsträckt över en 

längre tidsperiod. Vi som förtroendevalda har i uppdrag att på bästa sätt förvalta kom-

muninvånarnas gemensamma egendom, och så sker inte i det här fallet. 

 

Vi tycker det är olyckligt att höjningen blir så kraftig, men det har med lagstiftningen att 

göra. Det hade varit mycket bättre om vi tilläts skriva indexreglerade avtal, för att slippa 

stora höjningar men, det tillåts inte enligt den föråldrade lagen vi är tvingade att följa.” 

 

Protokollsanteckning  

Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Kommunfullmäktiges idag beslutade förslag till ny avgäld för radhusfastigheterna 

Båthöjden innebär en drastisk höjning med mellan 70 och 120%. Sedan det förra 

omregleringstillfället har den allmänna prisnivån stigit med mindre än 20%.  

  

Tomträttssystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 

boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 

Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, 

00_Voteringslista_1_omreglering_tomtrattsavgald.rtf
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teknikinvesteringar, lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-årsperioden 

har kommunen debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att 

kommunen haft andra kostnader än för själva administrationen.  

  

Folkpartiet är kritisk mot tomrättssystemet för småhus av följande skäl: 

1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - och synnerligen 

lukrativ inkomstkälla – samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats.  

2.  Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 

3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 

stort spelrum ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 

betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen. ” 

 

- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2011/151-889 
 

Strategi för folkbibliotek i Nacka kommun 
 

Beslut 

Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen beslutar 

kommunfullmäktige att återremittera ärendet för att i strategin tydliggöra att driften av 

kommunens folkbibliotek fortsättningsvis ska drivas i kommunal regi, att bibliotekens 

tjänster ska tillhandahållas avgiftsfritt, att offentlighetsprincipen ska gälla, att 

folkbiblioteken ska samverka med samtliga resurser till gagn för medborgarna i hela Nacka, 

samt att komplettera den med UNESCO:s biblioteksmanifest som klargör att biblioteken 

inte ska vara föremål för ideologisk, politisk eller religiös censur och inte heller för 

kommersiella påtryckningar. 

 

Ärendet 

Ett förslag till biblioteksstrategi har arbetats fram i samverkan med ansvariga nämnder, 

bibliotekens personal och representanter för äldreomsorgen och utbildningsverksam-

heten. År 2010 samlades utredningsarbetet i Biblioteksutredningen, med målsättning att 

ta fram förslag till reviderad biblioteksplan/biblioteksstrategi, finansieringsmodell för 

folkbibliotek i Nacka samt gemensam infrastruktur och driftsmodell.  

 

Förslaget till biblioteksstrategi innefattar en vision och särskilda mål för biblioteksverk-

samheten. De konkretiserar nationella mål, regionala aspekter, den kommungemen-

samma visionen om öppenhet och mångfald, kommunens grundläggande värdering, 

övergripande mål och strategiska mål för Kulturnämnden. Den föreslagna visionen är 

”Öppna bibliotek – för lust och mening!” med de särskilda målen; öppenhet, lust och 

mening som preciseras i strategin.  

 

Med stöd av kommunallagens minoritetsskydd återremitterades ärendet vid dagens 

sammanträde för att i strategin tydliggöra att driften av kommunens folkbibliotek 

fortsättningsvis ska drivas i kommunal regi, att bibliotekens tjänster ska tillhandahållas 

avgiftsfritt, att offentlighetsprincipen ska gälla, att folkbiblioteken ska samverka med 

samtliga resurser till gagn för medborgarna i hela Nacka, samt för att komplettera den med 

UNESCO:s biblioteksmanifest som klargör att biblioteken inte ska vara föremål för 

ideologisk, politisk eller religiös censur och inte heller för kommersiella påtryckningar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 107 ...................................................... Bilaga 61/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2011 med bilaga ........ Bilaga 61/b 

Kulturnämnden den 16 mars 2011 § 20 ......................................................... Bilaga 61/c 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 107 

1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta av Kulturnämnden 

föreslagen strategi för folkbibliotek i Nacka kommun, kallad biblioteksstrategin. 

2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att det ligger inom 

Kulturnämndens kompetens att i enlighet med kommunens styrmodell och 

styrande principer, fullfölja det uppdrag alla finansieringsnämnder har att 

konkurrensutsätta driften av verksamheterna genom kundval eller upphandling. 

Beslut i Kulturnämnden den 16 mars § 20 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige antar föreslagen strategi för folkbibliotek i Nacka kommun, 

kallad biblioteksstrategin. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det ligger inom Kulturnämndens kompetens att i 

enlighet med kommunens styrmodell och styrande principer, fullfölja det uppdrag 

alla finansieringsnämnder har i att konkurrensutsätta driften av verksamheterna 

genom kundval eller upphandling. 

 

Yrkanden 

Mattias Qvarsell yrkade i första hand, med instämmande av Lars Örback, Hediye Güzel, 

Per Chrisander och Christina Ståldal, att ärendet återremitteras för att i strategin tydliggöra 

att driften av kommunens folkbibliotek fortsättningsvis ska drivas i kommunal regi, att 

bibliotekens tjänster ska tillhandahållas avgiftsfritt, att offentlighetsprincipen ska gälla, att 

folkbiblioteken ska samverka med samtliga resurser till gagn för medborgarna i hela Nacka, 

samt för att komplettera den med UNESCO:s biblioteksmanifest som klargör att 

biblioteken inte ska vara föremål för ideologisk, politisk eller religiös censur och inte heller 

för kommersiella påtryckningar.  

 

I andra hand yrkade Mattias Qvarsell, Lars Örback, Hediye Güzel, Per Chrisander och 

Christina Ståldal, avslag på kommunstyrelsens förslag. 

 

Hans Peters yrkade, med instämmande av Tobias Nässén och Jan-Eric Jansson, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Gertrud Lindgren yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag om att anta biblioteksstrate-

gin. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande om återremiss och fann 

att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 

röster mot Mattias Qvarsells yrkande och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige 

hades således, i enlighet med reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen 

bifallit Mattias Qvarsells yrkande. En ledamot avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista  ......................................................................................... bilaga 61/d 

 

Protokollsanteckningar 

Mattias Qvarsell, Lars Örback och Per Chrisander lät för sina respektive 

fullmäktigegrupper anteckna följande till protokollet. 

 

Protokollsanteckning  ............................................................................. bilaga 61/e 

 

Hediye Güzel lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det är glädjande att ärendet nu är återremitterad och vi hoppas att majoriteten tar sitt 

förnuft till fånga och lyssnar på alla de kritiska rösterna som vill bevara våra 

folkbibliotek och inte låta marknadskrafterna styra. Vänsterpartiet finner det märkligt att 

man har beslutat att upphandla våra folkbibliotek innan biblioteksstrategin är klar. 

Biblioteken är viktiga för vårt kulturarv, de ska fortsätta vara avgiftsfria och ska 

samverka med sina resurser för att komma till dels för ALLA Nackabor. Ett bibliotek är 

inte bara till för att låna böcker, utan är också en bildningsverksamhet, en samhällelig 

arena som ger möjlighet för alla att mötas och utbyta idéer. Bibliotek ska inte utsättas 

för politiska eller kommersiella intressen. Högermajoriteten i Nbacka utgår ifrån sina 

ideologiska käpphästar och visar ännu en gång arrogans mot medborgarna och sätter 

’kundetikett’ på dem.” 

 

- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2011/154-003 
 

Justerat reglemente för kommunfullmäktiges revisorer 
 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktiges revisorer föreslår några justeringar i reglementet för deras 

verksamhet. Justeringarna avser flexiblare regel om hur många revisorer det ska vara, att 

revisorerna ska föreslå lekmannarevisorer i de kommunala bolagen, ändrad tidpunkt gör 

när utlåtande över delårsrapport ska vara fullmäktige tillhanda, att det räcker med två 

undertecknare av utgående skrivelser mot dagens tre och att fullmäktige ska kräva att 

samtliga rapporter från under året genomförda revisioner ska bifogas den årliga 

revisionsberättelsen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 113 ...................................................... Bilaga 62/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2011 ........................ Bilaga 62/b 

Förslag till nytt reglemente ............................................................................ Bilaga 62/c  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 113 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslagna justeringar i reglementet 

för kommunfullmäktiges revisorer. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 154 Dnr KFKS 2010/324-430 

Ekologisk odling och skördemarknader 
Motion den 14 juni 2010 av K Nöre Söderbaum, E Karlsson och R von Malmborg (MP) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att Nacka kommun ska ta initiativ till att informera om och 

uppmuntra till ekologisk ordning, sätta igång Bondens marknad i de olika 

kommundelarna, uppmuntra till årliga trädgårdsutställningar och skördefester i 

kommundelarna och att utreda möjligheter att ställa krav vad de kallar ”gröna tak” i 

nybebyggelse och ombyggnad, som också ska utredas i miljökonsekvensbeskrivningar. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 7 februari 2011 § 50 .................................................. Bilaga 22/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 januari 2011 ......................  . Bilaga 22/b 

Motion den 13 september 2010 ...................................................................  . Bilaga 22/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 114 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 mars 2011 § 81 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 7 februari 2011 § 50 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. Kommunstyrelsen 

får i uppdrag att ta initiativ till att bjuda in möjliga intressenter till en dialog om bondens 

marknad. Motionen avslås i frågan om att ordna en informationskampanj om ekologisk 

odling och i övriga punkter lämnas motionen utan åtgärd. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 155 Dnr KFKS 2010/422-860 
 

Kulturhus i Henriksdal 
Motion den 13 september 2010 av Mikael Carlsson (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att ett kulturhus/föreningshus förläggs till Henriksdalsberget i 

samma hus som fritidsgården idag är inrymd. Utöver fritidsgård finns det idag 

konstnärsateljéer och en pizzeria i samma byggnad. Motionären föreslår att kommunen 

köper fastigheten för att där skapa ett allaktivitetshus för alla åldrar i samverkan med 

fritidsgården och de konstnärer som finns i huset idag. Motionären menar även att 

föreningslivet i området är i behov av lokaler.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 81  ................................................... Bilaga 39/a 

Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 7 ....................................................... Bilaga 39/b 

Park & Fritids tjänsteskrivelse den 9 september 2010................................... Bilaga 39/c 

Utlåtande från Kultur- och utbildning ........................................................... Bilaga 39/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 115 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 81 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beslut i Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 7 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156 Dnr KFKS 2010/588-007 
 

Revisorskontroll för fastighetsfrågor på Älgö 
Motion den 13 december 2010 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att professionella revisorer ska sätta sig in i hanteringen av hela 

exploateringen av Älgö.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 82 .................................................... Bilaga 40/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 februari 2011 ........................ Bilaga 40/b 

Motion den 13 december 2010 av Christina Ståldal med flera (NL)...........  . Bilaga 40/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 mars 2011 § 116 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 14 mars 2011 § 82 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå förslaget i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 157 Dnr KFKS 2010/430-420 
 

Klimat- och miljöförslag 
Motion den 13 september 2010 av Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och Kaj 

Nyman (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Gunnel Nyman Gräff med flera (S) föreslår i motionen sammanfattningsvis att: 

 kommunen avsätter mer resurser för att rena sjöar och vattendrag  

 åtgärder vidtas för att kraftigt förbättra insamlingen av farligt avfall  

 kommunens direktiv för upphandling skärps, så att större klimathänsyn måste tas  

 kommunen startar klimatinformation och energirådgivning till den enskilde 

medborgaren  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 115 ...................................................... Bilaga 63/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2011 ........................... Bilaga 63/b 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 26 januari 2011 § 13 ....................... Bilaga 63/c 

Tekniska nämnden den 25 januari 2011 § 4 .................................................. Bilaga 63/d 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 63/e 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 115 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen förklaras 

färdigbehandlad med följande noteringar: 

1. Det finns i dagsläget inget behov av att mera resurser avsätts för att rena sjöar 

och vattendrag. Tilldelning av nya medel prövas när nya åtgärder är 

motiverade. 

2. När det gäller den del av motionen som handlar om att förbättra kommunens 

insamling av farligt avfall pågår detta arbete redan. Kommunen har ett 

fungerande system för insamling av farligt avfall och man arbetar kontinuerligt 

med förbättringar av såväl insamlingsrutiner som information. Något behov av 

beslut om ökade resurser finns därför inte. 

3. För den del av motionen som rör att större klimathänsyn bör tas i kommunens 

upphandlingar, noteras att kommunen redan idag har en policy för 

klimatneutrala inköp. En förstärkning av resurser för att bättre kunna följa upp 

miljökrav i upphandlingar planeras för 2011. 

4. Arbetet som rör energi- och klimatrådgivning till den enskilde pågår redan 

inom ramen för den kommunala energirådgivningen. Energirådgivningens 

verksamhet bedöms vara ett mer effektivt sätt att nå medborgarna än den 

rådgivningsdisk i Nacka Forum som föreslås i motionen.  



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 61  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 25 januari 2011 § 4 

Tekniska nämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 

stadsledningskontorets förslag. 

 

Beslut i Miljö- stadsbyggnadsnämnden 26 januari 2011 § 13 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 

med stadsledningskontorets förslag med ändring av första punkten i förslaget till beslut 

till följande:  

 

Det finns i dagsläget inget behov av att mera resurser avsätts för att rena sjöar och 

vattendrag, däremot är det önskvärt att medel tilldelas när nya åtgärder är motiverade.  

Kommunen har bedömt att det vore verkningsfullt att göra en insats i Järlasjön. Det har 

gjorts utredningar om Järlasjön, som finns utlagda på hemsidan. Utredningarna visar att 

den största belastningen av fosfor (det ämne som vanligen påverkar sjöns status mest) 

frigörs från sjöns bottensediment vid syrefria förhållanden. Vid dessa förhållanden är 

det en mycket framgångsrik metod att binda fosforn i en stabil förening med aluminium. 

Kommunen har därför sökt LOVA- bidrag (Lokala vattenvårdsprojekt) för fällning av 

sjön. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 158 Dnr KFKS 2010/425-730 
 

Öka valfriheten för äldre 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att de kommuninvånare som har fyllt 80 år ska få upp till åtta tim-

mars servicetjänster per månad genom en förenklad biståndsbedömning och att de som 

har biståndsbedömd hemtjänst ska få byta ut vissa insatser mot andra icke-biståndsbe-

dömda i samråd med hemtjänstpersonalen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 116 ...................................................... Bilaga 64/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2011 ........................... Bilaga 64/b 

Social- och äldrenämnden den 13 december 2010 § 207 .............................. Bilaga 64/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 64/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 116 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå förslagen i motionen. 

 

Beslut i Social- och äldrenämnden 14 december 2010 § 207 

Social- och Äldrenämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 159 Dnr KFKS 2010/161-739 
 

Kunskapslyft för personal inom äldreomsorgen 
Motion den 8 mars 2010 av Mikael Carlsson, Christina Ståldal och Mansour Rahimi 

(NL)  

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att det i en central pott anslås dels två miljoner kronor per år under en 

femårsperiod för att erbjuda personal inom äldreomsorgen en undersköterskeutbildning, 

dels en halv miljon kronor under samma tidsperiod för en 5-poängs utbildning om 

demenssjukdomar. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 117 ...................................................... Bilaga 65a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 mars 2011 ............................. Bilaga 65/b 

Social- och äldrenämnden den 21 december 2010 § 153 .............................. Bilaga 65/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 65/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 117 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 

hänvisning till att behovet av kompetensutveckling behandlas av Social- och 

äldrenämnden som huvudman dels i arbetet med mål och budget, dels genom 

uppföljning inom ramen för auktorisationsvillkoren. 

 

Beslut i Social- och äldrenämnden 21 december 2010 § 153 

Social- och Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Social- och 

Äldrenämnden instämmer i behovet av kompetensutveckling och hänskjuter frågan till 

budgetarbetet. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 160 Dnr KFKS 2010/426-827 
 

Fritidsgårdarnas öppethållande 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att fritidsgårdarna ska hålla öppet även på lördagar, söndagar och 

under skollov. Motionärerna menar att fritidsgårdarnas nuvarande öppethållande inte är 

tillräckligt.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 118 ...................................................... Bilaga 66/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2011 ............................. Bilaga 66/b 

Fritidsnämnden den 26 januari 2011 § 8 ....................................................... Bilaga 66/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 66/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 118 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen som sådana i 

motionen men noterar att Fritidsnämnden arbetar för att ta fram en prestationsbaserad 

ersättningsmodell, som ska ge fritidsgårdarna nya möjligheter att anpassa sina öppettider 

efter när ungdomarna vill vara där. Modellen kommer att medföra att intentionerna 

bakom förslagen i motionen tillgodoses. 

 

Beslut i Fritidsnämnden 26 januari 2011 § 8 

Fritidsnämnden förslog kommunfullmäktige att kommunfullmäktige ska besluta att 

avslå motionen  

 

Beslutsgång 

Ärendet bordläggs. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 161 Dnr KFKS 2010/489-816 
 

Barnen och ungdomens hus i Saltsjöbaden 
Motion den 10 oktober 2010 av Zakia Mirza och Susanne Ekblom (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att de lokaler där biblioteket tidigare har legat, lokaler som ligger 

i anslutning till Saltsjöbadens centrum och Tippens sporthall, ska användas för att i 

samarbete med föreningslivet skapa ett Barnens och Ungdomens hus i Saltsjöbaden.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 119 ...................................................... Bilaga 67/a 

Park och Fritids tjänsteskrivelse den 18 april 2011 ....................................... Bilaga 67/b 

Fritidsnämnden den 10 februari 2011 § 21 .................................................... Bilaga 67/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 67/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 119 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslut i Fritidsnämnden 10 februari 2011 § 21 

Fritidsnämnden förslog kommunfullmäktige att avslå motionen  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 Dnr KFKS 2010/488-829 
 

Dansbana på Velamsunds gård 
Motion den 11 oktober 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs 

 

Ärendet 

Motionären föreslår att man ska utreda möjligheterna att bygga en dansbana där 

Velamsunds herrgård låg eller på annan plats i kommunen.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 ...................................................... Bilaga 52/b 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 april 2011 ........................... Bilaga 52/c 

Natur reservatsnämnden den 14 februari 2011 § 10 ...................................... Bilaga 68/c 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 68/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Beslut i Naturreservatsnämnden 14 februari 2011 § 10 

Naturreservatsnämnden föreslog att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige 

att fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 163 Dnr KFKS 2010/544-027 
 

HBT-certifiering av kommunala verksamheter  
Motion den 22 november 2010 av Rolf Wasteson och Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att ett projekt startas för att HBT-certifiera minst fyra kommunala 

verksamheter. Syftet är att skapa en god arbetsmiljö där man kan vara öppen med sin 

sexualitet, om man vill, och där de anställda har kunskap att bemöta medborgarna på ett 

respektfullt sätt utifrån ett HBT-perspektiv.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 121 ...................................................... Bilaga 69/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2011 ........................... Bilaga 69/a 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 69c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 120 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen.  Det är 

ett ansvar för den kommunala organisationen att säkerställa att alla människors lika 

värde genomsyrar bemötandet av medborgaren i vardagen och att varje medborgare 

känner sig trygg i bemötandet. Metoder för att motverka diskriminering, samt på andra 

sätt arbeta för att främja lika rättigheter och möjligheter utifrån alla människors lika 

värde, väljer varje enhet utifrån visionen och den grundläggande värderingen efter sina 

förutsättningar och sitt uppdrag.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 164 Dnr KFKS 2010/543-022 
 

Rekrytering av stadsdirektör 
Motion den 22 november 2010 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Förslagen i motionen syftar till att den tidigare vakanta tjänsten som stadsdirektör skulle 

utlysas och att alla partier skulle ha möjlighet att delta i rekryteringsprocessen. 

Motionärerna föreslog vidare att kommunstyrelsen skulle återta delegationen till 

arbetsutskottet att fatta anställningsbeslutet och att varken avgående stadsdirektör eller 

tjänstemän skulle äga inflytande i processen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 maj 2011 § 121 ...................................................... Bilaga 70/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 mars 2011 ........................... Bilaga 70/b 

Motionen ........................................................................................................ Bilaga 70/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 maj2011 § 121 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att lämna förslagen i motionen utan 

åtgärd eftersom kommunstyrelsen har anställt en efterträdare till den nuvarande 

stadsdirektören. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 165 Dnr KFKS  
 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Kommunfullmäktige tackade Lennart Jonasson, som går i pension till sommaren, för det 

gedigna arbete han har utfört för Nacka kommun och dess medborgare, under sin tid 

som stadsdirektör i Nacka. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 166 Dnr KFKS  
 

Satsning på Ungt inflytande 
Motion den 23 maj 2011 av Christina Ståldal med flera (NL) 

 

 Christina Ståldal m.fl. ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 71/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 167 Dnr KFKS  
 

Gatukostnadsersättningar  
Interpellation den 23 maj 2011 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 72/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 168 Dnr KFKS  
 

Medborgarförslag  
Interpellation den 23 maj 2011 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 

upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 73/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 73  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 169 Dnr KFKS  
 

Upphandling av biblioteksdriften  
Interpellation den 23 maj 2011 av Lars Örback och Hediye Güzel (V) 

 

Lars Örback och Hediye Güsel anhöll om att till Kulturnämndens ordförande framställa 

följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 74/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 74  

 Kommunfullmäktige  

 23 maj 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170 Dnr KFKS  
 

Barnbadet på Älgö 
Interpellation den 23 maj 2011 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Kerstin Nöre Söderbaum anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 

följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 75/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 


